
       Protokół Nr 22.2012
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Miasta Ełku, które odbyło się 

w dniu 29 października 2012 roku w godzinach 1330– 1600

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski.
W posiedzeniu   udział   wzięli  członkowie  Komisji   w/g załączonej  listy    obecności;  na 
6 członków  Komisji  w  posiedzeniu uczestniczyło 6.  W związku z tym obrady Komisji 
i podejmowane decyzje są prawomocne.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
 Z-ca Prezydenta Miasta – Kamil Buksa,
 Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
 Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
  Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej – Bożenna Bancer-Janiak,
 Naczelnik Wydziału Edukacji – Stanisław Zalewski,
 Naczelnik Wydziału  Polityki Społecznej - Irena Podlecka,
 radca prawny Urzędu Miasta – Zofia Pietkiewicz.

Przyjęty porządek obrad:
1.  Przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Bieżąca działalność MOPS pod kątem pomocy najuboższym i rodzinom dysfunkcyjnym.

4. Opinia  do projektów uchwał:

1) w sprawie  zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027,
2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na  rok 2012,
3) w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Ełckiemu 

na realizację zadań z zakresu ochrony przeciwpożarowej,
4) w sprawie podziału miasta Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz 

liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym,
5) w sprawie uchwalenia Statutu Miasta Ełku,
6) innych z porządku sesji Rady Miasta zaplanowanej na dzień 30 października 2012r.  i 

dotyczących prac Komisji.
5.  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  Gminy Miasta  Ełku  na  rok  szkolny 
2011/2012.

6. Sprawy różne i wolne wnioski.

Do punktu  1 - ego   
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  zapoznał  zebranych  z  propozycją  porządku 

obrad. 
Członkowie Komisji jednomyślnie poprzez aklamację przyjęli zaproponowany porządek 

obrad j.w. 

Do punktu  2 - ego
Przewodniczący Komisji Idzi Podwojski zwrócił się o zgłaszanie uwag do protokółu z 

ostatniego posiedzenia Komisji.



Członkowie  Komisji nie  zgłosili  uwag  i  poprzez  aklamację;  jednomyślnie  przyjęli 
protokół Nr 21.2012 z dnia 24 września 2012 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Do punktu  3-ego 
  Dyrektor  MOPS  Bożenna  Bancer-Janiak  powiedziała,  że  do  końca  września   było 

zarejestrowanych 1800 gospodarstw,  ponad 4 tys  osób otrzymujących pomoc. Te dane na 
koniec roku będą dużo większe, gdyż uległo zmianie kryterium dochodowe:
Prawo do świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje:
1. osobie samotnie gospodarującej,  której  dochód nie przekracza  kwoty 542 zł,  wcześniej 

było 477 zł (zwanej kryterium dochodowym osoby samotnie gospodarującej), 
2. osobie w rodzinie, w której dochód na osobę nie przekracza kwoty 456 zł, wcześniej było 

351 zł (zwanej kryterium dochodowym osoby w rodzinie), 
3. rodzinie, której  dochód nie przekracza sumy kwot kryterium dochodowego na osobę w 

rodzinie. 
Trudno  oszacować  rzeczywiste  potrzeby.  Oprócz  pomocy  pieniężnej  udziela  się  również 
innych form pomocy:  zasiłki  celowe na zakup leków oraz dogrzanie mieszkań,  pomoc w 
postaci gorącego posiłku, usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania. Zamo ubóstwo  nie jest 
przesłanką przyznania pomocy, muszą być spełnione kryteria dochodowe zgodnie z ustawą.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta  Jerzy Czepułkowski zwrócił  się  z pytaniem odnośnie 
pracy asystentów rodzin  –  czy  jest  to  cenna  pomoc?  Jakie  napotykają  problemy?  Jak  to 
wgląda w praktyce?

Dyrektor MOPS Bożenna Bancer-Janiak – do końca roku mamy  zatrudnionych czterech 
asystentów  rodziny,  których  zadaniem jest  pomoc  rodzinom przeżywającym  trudności  w 
wychowaniu i opiece nad dzieckiem. Na pewno jest to cenna pomoc, jeszcze się wszyscy 
uczymy, jak to ma docelowo wyglądać. Asystent jest przydzielany na wniosek pracownika 
socjalnego, który ocenia taką zasadność.

Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlacka  dodała,  że  chcemy od stycznia 
przyszłego  roku  pozostawić  dwóch  asystentów,  jak  tylko  Ministerstwo  ogłosi  konkurs  i 
pojawią  się  środki  finansowe  na  ich  zatrudnienie.  Przygotowany  jest  materiał  dotyczący 
wyników pracy asystentów rodziny, którzy pracują do lipca br. Mamy pod opieką 60 rodzin, z 
którymi  się  pracuje.  Chodzi  tutaj  przede  wszystkim o  scalenie  rodziny,  gdzie  występują 
różnego  rodzaju  problemy.  Przy  ośrodku  działa  również  Zespół  ds  Przeciwdziałania 
Przemocy w Rodzinie.

Do punktu  4- ego
Członkowie Komisji przystąpili do omówienia i zaopiniowania projektów uchwał związanych 
z pracą Komisji. 
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel omówił projekt uchwały w sprawie  w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Ełku na lata 2012-2027, który zawiera zmiany:
1. w załączniku Nr 1 do uchwały:
   1) zwiększenie dochodów bieżących w 2012 o kwotę 614 zł
        - zmniejszenie dochodów na projekty nieinwestycyjne w 2012r. – 277 645 zł,
        - zwiększenie dotacji na zadania własne z budżetu państwa – 69 134 zł,
        - zwiększenie dochodów z opłat za zezwolenia na sprzedaż alkoholu – 209 125 zł,
   2) zmniejsza się dochodów bieżących na projekty nieinwestycyjne w 2013 r. o kwotę 
        206 286 zł,
   3) zmniejszenie dochodów bieżących na projekty nieinwestycyjne w 2014 r. o kwotę 
        22 297 zł,
  4) zmniejszenie wydatków bieżących w 2012r. o kwotę 266 689 zł, w tym na:
         - drogi gminne – 70 000 zł, , projekty nieinwestycyjne - 302 865 zł, oświetlenie Miasta 
           - 35 700 zł,



         - zwiększenie wydatków bieżących na przeciwdziałanie alkoholizmowi 9 125 zł 
            i pomoc społeczna – MOPS – 132 751 zł
  5) zmniejsza się wydatki na projekty nieinwestycyjne w 2013r. o kwotę 197 763 zł 
       i 9 148 zł w 2014r.,
2. w załączniku nr 2 do uchwały:
    - korekta dochodów i wydatków w 2012r – 2014r. jak w pkt. 1,
3. w załączniku nr 3 do uchwały:
   - wprowadzenie nowych przedsięwzięć realizowanych w latach 2012 – 2013:
      „Rozwój potencjału turystycznego sieci współpracy „Klaster Suwalszczyzna – Mazury”, 
  - zmiany w przedsięwzięciach:
    „ Biuro wspierania przedsiębiorczości”, „Rozwój turystyki aktywnej płaszczyzną polsko – 
     rosyjskiej współpracy”, „Współpraca w zakresie oszczędzania energii – podejmowanie 
     decyzji w obszarze transgranicznym Litwy i Polski”, „Zwiększenie wydajności 
     energetycznej budynków edukacyjnych”.
 
2)  Skarbnik Miasta  omówił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na 
2012 rok w części dotyczącej prac Komisji. Proponowane zmiany obejmują:
pkt. I) w zakresie dochodów i wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Wydział 
Polityki Społecznej

Zmiany w planie finansowym MOPS w Ełku dział 852 rozdział 85219 i rozdziale 85203 – 
zadania zlecone. Zwiększenie dochodów budżetowych o kwotę 69 134 zł (dział 852 rozdział 
85219  §  2030)  –  dotacja  z  budżetu  państwa  na  zadania  własne  –  wypłata  dodatków  w 
wysokości  250  zł  miesięcznie  na  pracownika  socjalnego  realizującego  pracę  socjalną  w 
środowisku.
Zmiany w planie finansowym MOPS oraz zadaniach zleconych MOPS powodują zwiększenie 
wydatków  o  kwotę  15 851  zł.  Różnica  pomiędzy  zwiększonymi  dochodami  i  wydatkami 
MOPS to kwota 53 283 zł.
pkt.  IV)  w  zakresie  dochodów  i  wydatków  realizowanych  i  nadzorowanych  przez 
Wydział Spraw Społecznych 
Zwiększeniu wydatków w budżecie miasta na 2012r. o kwotę 209.125 zł pochodzącą 
z wolnych opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych, które przeznaczone będą 
na realizację Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 
na 2012 rok.
W związku z art. 182 ustawy o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi 
dochody  z  opłat  za  zezwolenia  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  mogą  być 
wykorzystywane  jedynie  na realizację  gminnych  programów profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych i gminnych programów przeciwdziałania narkomanii i nie mogą 
być przeznaczone na inne cele.
W  nawiązaniu  do  powyższego  zwiększa  się  wydatki  w  dziale  851,  rozdział  85154 
Przeciwdziałanie  Alkoholizmowi  z  przeznaczeniem  na  realizację  Miejskiego  Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 2012r:
§ 4120 – 9.125 zł – zadanie związane z zakupem mebli do Poradni Rodzinnej w Ełku
§ 6050 – 200.000 zł – zadanie związane z tworzeniem infrastruktury do prac animacyjnych 
z dziećmi i młodzieżą w środowisku otwartym - „Mały sport na wielkich osiedlach”.
Jest  jeszcze  autopoprawka  dotycząca  kwoty  1.972  zł  na  Ełckie  Centrum  Rewitalizacji 
Społecznej. Jest to wkład własny Beneficjenta.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,  w 
głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym; 6 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie projekt uchwały  w sprawie   zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Ełku na lata 2012-2027.  



Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym; 5 głosami „za” przy 0 głosach „przeciw” i 1 
głosie  „wstrzymującym”  zaopiniowali  pozytywnie  projekt  uchwały   w  sprawie  zmian  w 
budżecie miasta Ełku wraz z autopoprawką.

* * *
3) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański omówił projekt uchwały w sprawie podziału miasta 
Ełku na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w 
każdym okręgu wyborczym – Rada Miasta zobowiązana jest w terminie do 1 listopada 2012r. 
podjąć uchwałę w sprawie podziału miasta na okręgi wyborcze. Projekt uchwały i załącznik do 
niej  zostały uzgodnione z Krajowym Biurem Wyborczym Delegatura w Olsztynie.  Zostały 
przygotowane dwa warianty. Pierwszy z nich dotyczy zachowania i nie przekraczania takich 
naszych umownych osiedli, wg zaszłości z roku 1970.Są rozbieżności pomiędzy wskaźnikami 
z 0,8% do 1,13% danej jednolitej normy przedstawicielskiej. Występują tutaj znacznie różnice 
w ilości mieszkańców, w skrajnych przypadkach od 800 do 2.832 mieszkańców. Drugi wariant 
zakłada zdecydowanie mniejsze różnice od 1,04-0,93, jeśli chodzi o wskaźniki.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionego  projektu  uchwały,  w 
głosowaniu wzięło udział 6 radnych. 

− „za” I wariantem głosowało 3 radnych,
− „za” II wariantem głosował 1 radny,
− „wstrzymało się”  2 radnych.

* * *

4) Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański  powiedział, że w porządku obrad sesji Rady Miasta 
jest projekt  uchwały w sprawie powołania  doraźnej  Komisji  Rady Miasta  Ełku –  Komisji 
Statutowej.  Jest  taka  potrzeba,  by  taką  Komisję  powołać.  Może  ulec  zmianie  termin 
przedłożenia statutu wpisany w projekt uchwały.
Członkowie Komisji  przystąpili  do zaopiniowania projektu uchwały w sprawie  powołania 
doraźnej  Komisji  Rady Miasta  Ełku – Komisji  Statutowej,  w głosowaniu  wzięło  udział  6 
radnych.  
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  6 głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali 
pozytywnie  projekt  uchwały  w sprawie  powołania  doraźnej  Komisji  Rady Miasta  Ełku – 
Komisji Statutowej.

Do punktu  5- ego
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że jutro na sesji Rady Miasta odbędzie 

się pełna prezentacja informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Miasta Ełku na 
rok szkolny 2011/2012.

Do punktu  6- ego
Przewodniczący  Komisji  Idzi  Podwojski  odczytał  odpowiedź  na  wniosek  Komisji 

skierowany do Prezydenta Miasta o rozważenie możliwości dofinansowania w kwocie 12.000 
zł działalności klubu przy Środowiskowym Domu Samopomocy „Pod Kasztanami” - nie o to 
chodziło tutaj Komisji. Przypomniano procedurę składania wniosków – pismo w załączeniu do 
protokołu.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że jeśli wpłynie wniosek, to zostanie on 
rozpatrzony pozytywnie.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski poruszył problem zanieczyszczeń 
po  pieskach  wyprowadzanych  przez  właścicieli.  Należałoby  zobowiązać  Straż  Miejską  do 
zintensyfikowania kontroli. 

Radny Mirosław Sawczyński dodał, że to również sprawa rejestrowania psów. Może by w 
to włączyli się administratorzy, spółdzielnie mieszkaniowe.'

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Kamil  Buksa  –  możemy  jedynie  zwracać  się  z  taką  prośbą, 
spółdzielnie mieszkaniowe nie mają takich możliwości prawnych. 



Wiceprzewodniczący Rady Miasta Jerzy Czepułkowski zgłosił wniosek  o wzmożenie przez 
Straż Miejską kontroli właścicieli psów zwracając szczególną uwagę na to, czy: 
* właściciele sprzątają po swoich psach,
* wyprowadzają je na smyczy lub w kagańcu (pies rasy agresywnej musi mieć kaganiec i 
smycz),
* czy nie wyprowadzają psów na place zabaw oraz w inne miejsca objęte zakazem,
* czy właściciele pamiętają o rejestracji psa. 
Należałoby może taką akcję nagłośnić w mediach lokalnych.

Naczelnik  Wydziału  Polityki  Społecznej  Irena  Podlecka  poinformowała,  że  bardzo 
dobrze  przebiega  program  szczepień  przeciwko  grypie.  Do  15  listopada  mają  zostać 
rozprowadzone ostatnie  szczepionki.  Jeśli  chodzi  o program szczepienia  dzieci  przeciwko 
pneumokokom, to w projekcie budżetu na rok 2013 zaplanowana została kwota 40 tys. zł. 
Program  musi  być  zatwierdzony  przez  technologię  medyczną  tak,  jak  wszystkie  inne 
programy.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:
       Przewodniczący Komisji

Małgorzata Stachowiak           
       Idzi Podwojski   


	Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:

